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" United States Senate,

ISV S
TR Sy
-7 Select Committes to Study Governmental

1 i
R

.Opeiationu with Respect to
[Intelligence Actlvities,
Washington, D. C.
The Committee met, pursuant to notice, at 11:30 o'clock
a.m., in Room 608, the Carroll Arms Hotel,

Staff: Paul wWallach.

wand & Pauy

T TN, 1A A g, F R R

410 Fuit Steeet, 3. €., watnwgon, 0.C. 20003
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LEL LU Treery 5.0, warvvungton, O.C. 2000

—
L

Mr. Wallach. Would you pleasa state Your name and address

. Bk,
m k,‘. ':(‘5' f” ':_. =

for the record,

#
K

Mr. Cotter. Richard CQtter, C-o-t-t-e-r,;

R-a-y=g-n=a 8=w-r-t=h, Road,‘SEringfield, Virginia.

.w;u:

Mr. Wallach. Mz, Cctter. you have baen interviewad beforc

the Committas before, is that corract?
Mr. Cotter. Yes, I have,

Mr. Wallach. At that time wWerae you placed under oath,

was a Senator present?

Mr. Cotter. Thore was no Senator present., I believe |

P

placed undar oath, yes.

Mr.: Wallach. In any event, the testimony you give here
today will be available for you to raview, and I would like
to proceed with the understanding that at auch time that you
review it, that if we deaire, that you will awear to the tructh

of the statements contained therein,

Mr. Cotter. Right,

Mr. wallach. Additionally, as I mentioned to you wefore,

‘ Senator Schwziker cannot be here today begause he is tied up

| allowed to have a Sepnator here, and your dtatement was that ..
|

in some Committee hearings. OQur rules do bPravide that you ure

agreed to proceed in hig albisence, is that correct?

Mr. Cotter. That's correct.

TOP SECRET
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worked continucusly thereafter in Nationalities Intelligence

RI10 F st Street, 5 T, Wownangtan, [ C. 20001

you do have the' tight to\counnei, ;na ‘42 at any time you want to
adjourn and secure gounsel,'we will do that. 7

Mr, Co;tar. Okay. Tﬁank yoﬁ.

Mr. Wallach. Just very briafly, could you for the record
tall us when you first came into the Nationalities Intelligence
Division == or Section. I'm aorré -= within the bomestic
Intelligonce Division, and from that point on just briefly
trace your c¢areer with the Bureau,

Mg, Cotter. Okay, I may be a bit fuzzy, but I was assigned

to Nationalitlies Intelligence initially in mid-1953, and 1

until 1970 in various capacities. About 1939 I was named a

unit chief in that section, and about 1862 [ became tho numbe:
one man, or assiatant section chief under W, K. Wannall, ana u:._f
in 1965, following & recrqganization of the Domestic Intelligen..

bivision, I became a section chief in Nationalities Intelliyei.c

{ ana remained in that capacity until Januvary 1970.

Mr. wallach. Calling your attention now to the period

i prior to the assassination of President John F. Kennedy -~

. il 1 explained to you the major thruse of our Jguestions today Wi

go to the assassination and the FBI's investigation of the

assassination of President Kennedy, but calling your attentio:

.
i
]
{
'

tu the period before that time, I take it that you were, by

virtue of your position, familiar with FBl's == I use the wora.

l
TOP SECRET -
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v .mq?" :
Cuban operut onn‘ ,
vt N \,. £3n,
AR o 1 ;:mw
-}

technical aanse.r-swor £ onniities Intalligenca

g

Mr. Cotter.‘

Mr. Wallach, Were you‘!amiliar with the cperations that

e‘. £
IJJ?JL '9 ."!,

Clark Andarson wae runniné out ot Havana?
: — --u;g;g;«*‘f gj{"f"i@{ ¢ ,’. .
Mr. Cotter.” I was qanarally familiar wlth what the

‘;1..-.
[

Legal Attacha, Havana, was doing. I don t know particularly =-
you're not referring to any particular operation.

Mr., Wallach. WNo, I'm not.

Mr. Cotter. No, I was generally aware of his work.

Mr. wWallach. I wantuto be clear. I don't at this point
want to yet inte the operations or sources or anything like thau
We don't need to get into that.

Mr. Cottaer. Right.

Mr. Wallach. It's just generally my understanding that
at the time Clark was the Lagat down there, that the Buregu
had soma very good sources within the Batista Government, and
what I would like to ask‘you is from your experience afterwa:ri
when Castro came in, did the Bureau still have sources withiu
the Cuban Govegnment from say the period 1961, 1962 and 1952,

Mr. Cotter. I have no knowledge that we had, within thoe
Cuban Government during that peried. Maybe, you know, I don':
wnow offhand when the Legal Attache left,

Mr, Wallach. I think it was in '59 or '60,

TOP SECRET
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information ahout tha‘Bureau 5 Operationa in Cuba after Castro
AT ?.uvéﬁ A . >
A3 -L‘w»ﬁ SN LI “’(“"‘"
took overy i’ seriougly doubt that they did,
e ,
Mr.- wullachf"z am not really asking whether or not they

SRV R 1

did havn a pa:ticular high laval source, whether a particular

person wasna aource., What I'd really like to know is was:

‘the Bureau gleaning poaitive intelliqenca information from

Cuba, for example, at the time of the Bay of Pigs.

Mr. Cotter. 'Yes, but from very fringe type Bources as a
rule, rafugeas from Cuba, Amorican busincessmen and so forth whe
had contacta Iin Cuba. A lot of it was unverified, unsubstantic:i
there wasn't too much real hard, accuratu information availabic

to the Bureau.

WARD & PAUY

Mr. Wallach. Do you know Vince Nasca?

Mr. Cotteor. Yesa, I do, quite well.

Mr. Wallach. Vince is still with the Bureau, and it is
my understanding that at that time he evolved on the desk that

was working on anti=Castro groupas?

A

Mr. Cotter. Yesa, that's true. In the pagt he's nandled

L

both pro-Castro and anti-Castro. 1 thiuk hisg princleal spccasa.
i has been anti-Castro in recent years.
Mr. Wallach. Who in your estimition would nave beun or

were the people at the Bureau most knowledgeacle in tiw Cuban

area in late 196237

£10 Fet Street, 5.5, Wothungton, O.C. 20003

Mr. Cotter, Certuinly Hasca. Ray Wannall, the section
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[ T

iy’ PR
chie! who waUM1 'ov rallachgrga, th

'-ﬂ@ﬂ%%wwﬂgﬁ
egree, than‘ﬂalca or Wannall, parhaps
L E\ ;)"\1,-, p‘;' ' 'l‘ J ¢
the head of tha Division;ﬁwho was W, c.’Sullivan. If there was
‘:Mﬁﬂ?’%ﬂ“q*“

Mr. Cotter. Dan Brennan's section. HNow, at that time I
don't think Brennan was a section chief. I don't know for
certain, but it might have bean his procdecessors in that job,
people like Graham Day.

You don't happen to know offhand whan brennan served as
gection chief?

Mr. wallach. No, I don't, but he was éhere.

Mr, Cotter. Alsoc there was a foreign liaison unit in
addition. Brennan was a saction chief, but there was also
a unit that supervised the cperations of all lagal attaches and
Nate Perris was the key man in that. He was a supervisor in
charge. tow, offhaad ! don't remember when he, Ferris, restite i
but I think he was still there iu '63.

sir. Wallach. He's fairly old now, isn't he?

Mr. Cotter. He's guite old.

4r. Wallach. Let mae change the subject for a second,

Mr. Colter.

When is the first time you recall becoming aware of thoe

TOP SECRET
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KL
,"“. !zi.‘»lf’,’

Mr. Cotter. Aftar I 1a£t tha Bureau, "{incother words, as

":‘u !'a A"

a result of press dialosurea. +In other words, I never received d

information from within' the Bureau.

Mr. Wallach. So to the best of your reccollection,

then, at no time while you were in the Bureau --

Mr, Cottar. At no time did I recalva any information,

director or indirect about an attempted assasasination of

Castro by any government agency.

Mr. Wallach. Let me just for the record show you

a memorandum from Mr. licover dated May 10, 1962, and 1 want tu

be clear for the record thera is no indication you raceived s

In fact, I doubt that you did.

Mr. Cotter. Okay.

Mr. Wallach. The memoeandum deals with many different

matters, but the last page, page 6, the latter part of page & and

page 7 dascribe a conversation between Mr. Hoover and Attornrv;

|
{beﬁeral Robart Kennedy in wirtich they talk about an assassinai ...

lplot. The CIA had hired the Mafia to assassinate Fidel Cagti.

A

ULet me show you the last paragraph of that page.
Are you able to read it?

Mr. Cotter. I think so.

(The Witness reads the document.}

Mr. Cotter. There are a faw words 1 can't read.

TOP SECRET
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too,..that.-indicates the Bureau waa fully aware of what we

.‘1, -'a;u R

have termed the Mafia plots,%tha CIA Ma!ia plots to assassinate

Castro that took place in '61 and '62.»,
. "vg \"'45;"3 ;( Ve '.’.' P
Mr. Cotter. Yeah, that certainly‘ia pretty convincing.
% 5 t v f .
Mr. Hallach. In any event, once again you are clear that

I’

you were never told about these plots,

Mr. Cotter. No.

Mr. Wallach. Did you have any diroct dealings with anyone
in CIA, or was that handled directly through Papich?

Mr. Cotter. 99 percent of it was handled through PPapich,

but occcasionally we would meet with our CIA counterparts to

discuss matters of intereat. I do not offhand recall any meev:..g-

that I had with any CIA people on Cuban affairs. I had a
number of meetings on Chinese matters, 1 kno? that.

Mr. Wallach. ©Did you ever meet Desmond Fitzgerald?

Mr. Cotter. On one ogcasion. 1 remember meeting him .
a big conference they had, but that had nothing to do wiih
Cuban situation.

Mr. Wallach, So then all of your contacts would have
been handled through rapich.

Mr, Cotter. Right.

Mr., Wallach. Similarly, in terms of what I have labcic:

the ClAa Mafia attempts against Castro, we also recently -- t.

TOP SECRET
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T

*has nlso

BRI cry] ‘“’T'l,t\, *ﬁiqrg&a \.
that certain parsons LERin

. 1:‘&!*\“?3?\ N

5.3 : TS

in '63 or they acquired this knowledga within the Bureau in
late '"63, oarly '64 that the CIA 'wag also attempting to use
A, e H‘\' L‘La,‘-“? , i;‘ -!"' ""'
certain Cubanl to aaaassinate Fidel Castro.
N 3 B MR 'u.u"-"

'pid that QVer cone to:?our attention?
R P T
'.-u-rf'-a\

Mr. Cottar.. I have no recollaction of it, no. You know,

it's even possible that I may have seen that memo that you just

showed me from Mr, Hoover, but it just didn't register that

I did see it.
Mr. Wallach. It's alaso my understanding that pares of the

memorandum from Mr. Hoover were distributed because they related

‘vo different subject matters. For example, there was discussion

between tha Attorney General and Mr, Hoover on the Latin Americaf
Academy.

Mr. Cotter. Yoah.

Mr. Wallach., Which was excerpted and certaln of it was
put into files, So you may have seen that.

Mr. Cotter. HRight.

mr. Wallach. But I take it it doesi't ring any bells

il waun you say anything about asgassination plots.

Mr. Cotter. No.,
yr. Wallach. You would doubu that you did see that,

sr. Cotter. Normally whan Mr. Hoover writes a memo like

TOP SECRET
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i

.3;} ;
end withhald distxibution.

that have any effact on distribution 3 )
TR '.‘-" g q*?-r,,_“
iy g v LY
Me, Cotter. +I don't nowiwha “effect.

daid not normally classify 1tu 1ntarnal éail at that time, so

"« E v t.'

that would have bean a mark that Mr. Hoover considered it
ultra-special or ultra-sensitive.

Mr. Wallach. When the assassination of Presidont Kennedy
tock place on November 22nd -~ wall, let's take a step backwaras
first. In the period 1961, 62, '63, do you recall at any timw
anyone from the Bureau going to any meetingys at the Pentajon
or golny t§ any meetings in general to got involved in the
Cuban operations that the U.S. was conducting againat the UTa:nnw
ragimae?

Mr. Cotter. No, I don't. I do recall == I can't

place the time, unfortunately, but I do recall onc occasion

| witere ueneral Lansdale, I believe it was --
|
t tir. wallazh. Lansdale,

Mpr. Cotter. Lansdale. Visited the Bureau and

i
|
|
i
!
!with Mr, Belmont, who at that time was an assiscant
1
|
i
|

Dirceatorn.,
iy

i MyL wallacn, I you reneaber, gould that have

Mi. Cotter. L am sorry, but I just gan't place taazt.

TOP SECRET
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rocall spacificall w
. _r;. H'i e it ";. '»t..'-t" *
at all, I presumu so.ﬂ
o

. m.::

b4 - wasna!ter cAutro had Seeﬁlpretty wall entrenched in

A
S e

power for a'ﬁéar cr‘twoﬁ“ihd.nﬂﬂﬁdale cama ovar to ses Belmont,
and I know at that tiﬁe i ;;$ g”;;perviaor in charge of what
they called tha Western Hemisphere Unit, which handled Cuban
matters, and Vince Nasca was the supervisor that handled a
Jot of Cuban, individual Cuban cases. Sterling Donahoo was the
saction chiaf. at that time, and at Donahce's instructions,
Nasca and mysclf accompanied him to Belmont's office to sit
in on this conference between Belmont and Lansdale, and to
lend whatever support or information Belmont neaded.

Mr. Wallach. What took place at that meeting?

Mr. Cotter. There was just a general discussionsof what
could be done about Castro, that sort of thing, what the
Bureau was doing, and what the prospects were for the future,
and I don‘'t recall too much apecific, but I do recall one
thing that occurred thatrsort of ties in here a little bit
irn an indirect way. At some peint along the line, toward
the end of the meeting -- and I think they were just sort cf,
Belmont and Lansdale were kind of saying their amenities, almoi:
ana Belnbnt noda what I knew to be a joking comment about --
Lansﬁnlu evidently, I don't . know exactly how he was introducc..

but the people attending'the meeting, at least my perception o

TOP SECRET
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SR AT A
placed“in arge'o doing something
; A's"\\u. g ¢r-‘f“nn.* W
about Castro, somathing n thar tarms of secrnt operations and

g0 forth, and Balmont aaid nomething jokingly to him about

P
[

why dosan‘t he hire, I forget whether he used the term Hafia,

or scme term about the undarwo;ld;fand take care of Castro. But

B

he sald it with a smile on his face, and I'm sure it was intended

gtrictly as humor, Well, the odd part about it was that Lansdald

immediately perked up and took it seriously, and you knovw, starty

asking Belmont, well, you know, do you think this could be
arranged and this sort of thing. And Bolmont was shocked by the

reaction he gut, and he immediately, you know, tried to put

gsome distance, tried to make it clear to Lansdala that he was

just kidding, and he tried to gat off the subject, and they

wARD & PAUL

. » never, Lansdale could never, You know, get him back Couaericus! v
| talk about it. But I definitely do remember that little

incident.

T TS e g (T e

Mr. Wallach. This was at a time when Donahoe was still th-

| seetion chief, and ==
i

fitey,

Mr. Cotter. Donahoe was the Section Chief, right, bucauc.
§§Wannall was not at this meeting., It was just four of us from
I the Duredu: pelmont, Lonanoce, Hascd and mmyself.
Mr. wallach. Do you remcuber if you and Nasca were asxe:
' arny quostions?

I would like to yo more particularly, into dovails. I

A10 F et Steeet, 5.6 Watnengton, O.C. roonl

| realize we are talking about a meeting and conversations tihat avl

TOP SECRET '
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Mr. Cotter. I really don't :ecall I'm sure that Nasca

PR

and myself had some thinga ‘to pay, and Donahoe, too.

Mr. Wallach. Would you have written a memorandum on the
meating? ‘

Mr. Cotter. It would have been normal procedura. It would
be.bighly unusual not to write a memorandum, although it is
possibloe. I mean, it may have been == this is one of those

things that may have fallen between the desk, because maybe it

wasn't clear who was golng to write.the memorandum, It could

have been any one of the four of us. Dut usually, whenever J
meeting like this took place, a memorandum was written lor

tr. loover's information if for nothiny elsec.

waARD & FPAUL

Mr. wWallach. You don't remember buingy instructed not tu
write a memorandum of this meeting.

Mr., Cotter. No. I think 1 would remember that, if I

was told not to write it. Chances are there was a memo writiui..,

|
jat 1east to tell Mr. Hoover what was guing on, and especially
i

 Belront was very careful to observe the rules in that regarnds.

Al “r. wallach. Do you know if Lansdale had reguested a
I|
Il&uLLlng, or Belmont had requested it?

. Waikangtan, DL.C, 2DO01

1 4. Cotter. I couldn't say for surc. It was my inmpres
Itha: ransdale had reguested it, and i1 was just cerively an

assunptivn on iy part, but I gathered ihat he was Louching

A0 F et Streel B Y

base with all the intelligence agencias.
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i
|

i

|l with regard to any allegations of individuals or groups who wer:

M{‘ y '.a

"Mr. Wan;ch .Had yd”u”b'?'im{br“f?#? efore "tl;e'*inee'tin; about
what Lansdale was 1nvbl€é;r1;;12¥‘;;§ thnt _ganeral knowledge in
the Bureau to peocple in thia area?.

Mr. Cotter. Well, as I say, to the best of my recollection,
I cannct specifically recall worda,‘but I'm spure Donahos probably
told Nasca and I that he wanteais;-tb a;;ompany him to Belmont's
office, that this Qaneral Lansdala waa going to be there, that hd
had been appointed, I believe, by the White House to head up a
special projects type thing with regard to Cuba, but that was i:
it would have bean very general, and that wo wore golng aleony
just in case Delmont needed some informatinn about what the
Bureau was doing.

Mr. Wallach. All right.

One of the points you said Lansdale wanted to find éut wat
what the Bureau was doing vis-a=vis Cuba.

What was the Bureau doing vis-a-vis Cuba at that time?

Mr. Cotter. Well, we were investigating very strenuously

for alleged to be engaged in pro=-Castro activities. The empnastis!
wag always on trying to find Cuban intelligence agents operatin’

,ln the United States, and there ware scveral cases where we

either identified agents or people were very highly suspected

Mr. Wallach. Without going into any names at all, we werw

told that the Dureau did have a highly placed source within thoe

TOP SECRET
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Mr. Cotter. wYes, ther wan ona old=-time therae, an old=-time

. ; o :’.“ bl ;"}

gource. Ha had bcenaa source,’ aﬂ I>reca11, long befora Castro
took over under Batista. SOmah;H he munagad to maintain his
poaition a!ter Castro took over.g;t least for a while. He wWas
a career type.

Mr. Wallach. Do you know if he was around at the time of

the Kennedy apsagsination, or you really don't recollect?

Mr. Cotter. No, I don't recall that.

Mr. Wallach. But was the Burcau doing anything affirmativag

vig-a-vis Cuba? I understand they werc in counterintelligenes
or in a counte:eépionago ganco tryiny to detoct agunta and rry
to neutralize them. put were they d?ing anything operationall:
or assistingly as to those opgraticng, or were they themselvuv:
doing anything against Cuba?

tr. Cotter. 1 donft have any knowledge of that, no, &
1 would say no, definitely not.

Mr. Wallach. bid Lansdale ask the Bureau to Jo oanyghio

t Did he want the Dureau's asgistance?

Mr. Cotter. Mot at this meeting he didn't, and 1 daon't
have any other xnowledge that he did ever ask anything &ierii
ile was just, I think, briefed.

Mr., Wallach. Beiny priefed as to what?

My, Cotter, lle was gearching for ideas on what he mid...

TOP SECRET
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mm, you know, feaaiblq projects to’ adcpt to qet rid

. .
A 'u- Wiy !-“ - M . i

of Castro, an.it wore;' T don't know that he uaad those torms
either, That is my own terminology. But they wanted to do
something to cu;b, chack, aliminate Castro,

Mr, Wallach. Was this after or before tha Bay of Pigs,
do you remember? I would thinkilt would be after.

My, Cotter. Afterwarda you think?

Mr, Wallach. Yes.

Just from my own knowledge of when Lansdale was appolnted.

Mr. Cotter. Yeah. Well, it could have besen, it could

have been, you know, after that proved to be a failure, why

Y maybe they adopted this procedure.

Mr. Wallach. In any event, what was Lansdale briefed upn:i
was he briefed upon Cuban intelligence axt%vities within the
United States, or what did the Bureau --

Mr. Cotter. He was told, in other words, roughly what the
Bureau had developed in terms of how many Cuban gsympathigery,
how mahy pro-Castro type people there were, what groups there

There were several active groups within the United Stu:uJ
where the focus was all concentrated, and I belleve he woulid
been briefcd. about those pecple who had bean tentatively iders

as intelligence agents, and what -- the general nature of ohw

Bureau's coverage. The Bureau wad getting a lot of what we

' ¢all positive intelligence. They were maxing every effort to

interview people who had just been in Cuba, or who had visitweid
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out of Cuba in one !orm o}.andther.-

Mr. Wallach. And thesa are from persons for the most

part, refugees in Miami?

Mr. Cotter. Most of them are one shot type thinga, you
know, temporary type informanté OX sOUrces. Some were more
stoady than others. I mean, there were a faw people whoe the
Bureau got a lot of information from over a long period of time.

Mr., Wallach. Did thess people have friends and ralatives
back in Cuba?

Mr. Cotter. ZFEither that or business contacts.

A8 1 recall, there were che or two people -- I know the; o
wi3 ohe woman in New York that gave us a lot of information,
mosﬁ of which was very flaky and at least in my opinion was of
very doubtful value. I know that a lot of the sources that
were reporting to the Bureauy kept portruying the hardships tha:
were going on in Cuba, and they painted a picture in general cr
 Castro couldn't last, that they were running out of oil,, the-

i : o .
i| were running out of rubber, they were just =-- his regime st

|‘woulu not survive, and that turned out to be false, of cours. .

l!
i Kr. Wallach. Was there any more specific type of

ﬁintelligcnce information that was provided in zerms of what

l ® . .
hCastro was actually Joiny, or what the military was doing a::
I ]

[thiags like that, or was it just yeneral?

Mr, Cotter. Whatever was available, we took and funneliod

TOP SECRET
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17
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AR k 3 o ":ﬁﬁuﬂ-%y‘-pami ‘,;5:"1 A :_.,
basicany, lometimu th ] mnitary, 1! u ‘soemad to hava a
military interost.-f"

Mz, Wallach. Were you aver 1n£omed or are you aware of

l"'

whether or not Lanadale avar'met ﬁith anyone alse?
Mr, .Cotter. Nn, I don't know that. You mean in the Bureaul]
Mr. Wallach. Yes..:: r#?;li S
Mr. Cotter. - Mo, I don't know that he ever maet with anyone alsc
in the Bureau.

Mr. @Wallach. Do you recall an occasion on which Sterliny

Donahoa went out to the Pantagon to meat with Lansdale?

| Mr. Cotgser. No.

Now that you mention Sterling Donahoe yoing out to the
Pentagon, though, 1 do recall one occaslion where Donahoe wer:

onit to the Pentagon, I'm sure it was the Pentagyon, and tooh iw

along with him to meet with scme pecople from other agencies, a:u

1 believe there was a CIA man there -= I don't recall his nai-.

Mr. Wallach. Does William llarvey ring a bell, big

! neck, bulging eyes?

. Mr. Cotter. The man I recall was guite short, sguat,

" npot particularly big, and he talked up a storm all the tine,

Iy . . ) ]

i he talked in vary stilted intelligyence type language. [ roie
that was the big thing that iwmpressed me about the meetin;.

“was all =- I mean, you had to almoat interprat what he sa:sid,

KNnow,
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after the occaaion when Lanadale came-to meattwith Belmont?

1 -

Mr. Cotter. "I don t racall that either. Prbbably before.

But it had no connection with Lansdale, and I don't recall it

having any overtcnes or any connections, whatever, with any

ELN r“' 1 B “ .

secret or clandestina-type operations or nalaaaination attempts

'4' .
§ooT e
o

or anything.

Mr. Wallach. We are talking about the meeting at the
Pentagon.

Mr. Cotter. Yeah.

Mr. Hallach. Now, wera you briefed as to what the purposc
of that meeting waas, or what was your understanding as tc the
purpose of that meeting, if you can possibly recall?

Mr. Cotter. You know, over the years you attend so many
of these meetings, and they kind of get to be a big blus.

Mr. Wallach. Mr. Donahoe has testified that the subject i
assassinating Castro was brought up at that meeting.

Mr. Cotter. At a meeting.

Mr. Wallach. At a meeting at the Pentagon.

Mr, Cotter. At which I was present?

Mr. Wallach. He recalled someone else at the Bureaud went

hiim, but he c¢ould not recall who else it was.

Mr. totter. I did accompany him to this one meeLing,

aybe it was the sane. |

Mr. Wallach. You testified you only went to one,
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25
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ansdaIe was at leant pres’n
Y""t > "“n tJ

What was'discussed at that meeting?
f‘ 1

Mr. COtte:. 1 can't recall anything other than just

Mr. Hallach.

qeneralities about whut the di!!oront aqencies, what thelir

aszats ware.

Hr. Wallach. In Cuba?
Mr. Cotter. Ragarding Cuba.
Mr. Wallach. wWhat agencies wero there? You said

CIA was thera.

Mr. Cotter. I couldn’t even {dentify those clearly. The

imilitary -— you might say who in the military.

Mr. Wallach. o, I'nm not.

Mr. Cotter. No. There was nowody there from State, a5
I reremﬁer. I think there were just four or five pcople.

wr. wallach. You don't rgmember the nanes of anyone.

Mr. Cotter. No, and 1 don't chink even if you told we
their names, that 1 eould recall it.

My, Wallach. Would you have preyared, in all likelihoow

a memorandum on the meeting?
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....';:.., seaf i
operated, yes. I don't recall 1

.
'“"1}; i b )

1 remember Donahoe and’ I on the way back talking about

ﬂ_ﬂ%{* ‘."
3y i“? FHE e
this CIA £allow 8 atyle o! apeoch. I was an far out in terms of

Vo -ﬂ‘-.,)\_--‘ o
you know, he had his’ own R

Mif'wallach. Mr Donah9a spocifically recalled -- and 1'm
paraphrasing his testimony,;;naééikégﬁﬁue. I don't have it here
befora ma, to the affect that the subject of using the Mafia

to assassinate == he didn't say the word apgasslinate was uged --

but to get rid of Castro was prought up, and he sort of said

|

o

¥
Il

how inappropriate this would be, et catara, et ceters.

you don't recall that?

| tlogical., I know the Bureau, that would bn the Bureau's Feactivi

and if it was brought up, I am gure it wasn't prought up by

anybody from the Bureau, Qf it's possible it was brought wp. !

1

i

i

|

Mr. Cotter. NO, 1 don't recall it, but it certainly wau \
!

!

|

i

mean, there were 80O many things mentioned, you Know, some hal!wxi

iiln ject and some -~ well, not in jest, 4+ sort of -- at an/

a brainstorming gegsion 1'm sure a 1ot of things wWerv

nentxcned that -=- a hell of a lot of thought has to He given

Mr. Wallach. it's Donahoe's rocollection that this mevt: s

toon place after he had been oF becoma Lelmont's number ouv

24linhe meeting at the pentagon, and that ha thought that he o
s

25

| gommeone from the saction with him.
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the loglical one, Lther me or Nauca.

Mr. Wallach. Getting back to the other maeting that. Lansdal
had with Bslmont and the others at the FBI offices, do you recall
whether Belmont mentioned any‘named within the Mafia or
organized crime? Did he mention Glancana, rosselll, or why

don't you hire one of those fellows?

Mr. Cotter. No. I would be pretty Bur® of that because
the only mention made of assassination or Mafia or anything

1ike that was this one 1ittle occasion 1 told you that took plus

toward the end of the meating, and Belmont, he had sort of -- hui
1

1]
'

'was S0rt of a whimasical charagter, and I'm sure he intendad

whan & PAUL

'

1

{tnis just as a joke, and 1 know that as soon as tansdale i
|

evznced interest, Belmont just gscrambled to make it clear

that he was only kidding. e aidn't, you know, he had no -~
thercfore Belmont would never -= I'm sure he didn't vring out

any specifics whatsoever.

i
i Mr. wWallach. Aside from those two meetings we discusscs

yye, Cotter. Yes.
Mr. Wallach. WEre you at any time invelved in, priar oo

Lthe assassination, in any meetings with any persons Qigcussii,
i . o .

., lother than the Bureau's counteresplonage activivies vis-a-vi=

N
Touwa, in oather words, you age aware that, aven 1if che knowioids:
i!

\ca.e later, that the goveranent was running what they calle

{

L ) !
ioperacicn MONGOOSE, the cln was in paramilitary operaticns A% i
i

l

L

|

l
| TOP SECRET

£10 F wrl Srreet, 5 E L Wahuegion. n.C. 20003




o s

GAND B PAUL

ape Feat Sreeet, 5 E weavhengtnn, DO, 2punt

you reéall%’«

Y e '
Mr. Cotter. , The Bureau would

get information from time to time about the CIA. Before the Bay
of Pigs took placa, !or example, we' did occasionally gst informa+

t,-

tion about tha CIA preparattans o:‘ﬁbout the anti-Castro movemcn
what they weIls doing, or the £act that they were tzaining in
Mexica, I bhalieve, right?

Mr. Wallach. vh-huh.

Mr. Cotter. And occasionally the Burcau would get some

tidbit of information that we think might be of interest to

CIA, some TFumor of a penetration by Castro, of an activity or

| gomething like that.

Mr., Wallach. I think‘they might have been training in
Guatemala.
Mr. Cotter. Guatemala, you'ra right, yes.

Mr. Wallach. But it that time, toO the pest of your

| knowledge -~

Mmr. Cotter. But 1 didn't attend an’ gerategy meetings,
! either in or sutside of the Bureau. with regard to paramilizat.
| operations or anything related.
#r. Wallach. In 1963 do you wnow whether or not the bur: .3
and by that I mean inforwants, assetd, wWoatd oo

within the Guban diplomatic eswablist.oe -
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aon,‘“ ’.\'ﬁ“"‘“
Attacho in Mexico City..And ie? s possihlc he did have one. 1

.v.

doubt it. I never saw any in!ormation that showed any inside
. St
information comipg out of Mexico.*.
: v,
Mr. Wallach. bDid the Bureau at that time run opsrations

e be

against the Cubans out of Mexico Cley?

Mr. Cotter. Run operations, you mean hava the Legal
Attach; directing operations against Cubans?

Mr. Wallach. Right.

Mr. Cotter. I don't know of any.

My. Wallach. In other words, somcthing the BAC would do
up in New York, for examples.

Mr. Cotter., Something the Legal Attache would organize
to get information from the Cubans.

Mr. Wallach. Right.

Mr. Cotter. No, 1'm not awara of anything like that.

Mr. Wallach. You were aware that they were getting informaz

CIa though.

wr. Cotter. In general, yes. vaah, the CIA, 1 know, hau,
1 believe they had -- 1 may have this wrong =- CIA had certain

types of coveraye on the Cuban embassy. They may have had

photographic coverage, & lookout or scmathing like that, and thvy

possibly had telephone coverage.
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2 : ""a A ‘\:“ it
in the OSwald cane, but do~you know whether the Bureau had any

. PR

coveraga itself?
Mr. Cotter. HNot to my knowledge. I would say no, based on

what I == I don't know of any.

Mr. Wallach. At the tima of the assassination, if you can
recollect for us what you recalltﬁappanlng and your involvement
at the Dureau ==

.Mr. Cotter. Yeah. Well, at the time of the assassinatiorn,
Oswald was jdentified, of course, immediately, and it turned
out that Oswald was tho subject of a dual-captioned case. In

other words, he was of interest to both the Soviet gection, wi. o

had the prime ipvestigation of Oswald, Uswald having defected
to the Soviet Union, or he was a repatrioct, and the Soviet
section which was then known as the Egpionage Section had a
case going on sim.

My, Wallach. That was 3ranigan's section?

Mr. Cottexr. Branigan's section.

And I believe the case at that time was assigned

|
! Turner.

Mr. Wailach. e was headquarters suparvisor.

Mr. Cotter. yeah. But at the same time, Castio had beon
involved in == with the Fair Play for Cuba =-

Ap. Wallach., ‘You mean Oswald had been involved.

Mr. Cotter. Excuse ne, Oswald had taen involved witnh i

TOP SECRET
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Iintelligence, and by o particular supervisor, was Lambert
o e R EE R s Lo
Anderson, who was nuparviaing tha Cuban aspects of i*

. '}o\| £,
f. i« J

and sc some of’ the mail that would come in under Oswald’'s
¥y s.? '4-" ‘.fl»s‘ ;:” [ARAFIE
name would be :outed to Nationalities:;ntelligence whenever therd
L. n,'“x‘1""i

was a possible Cuban 1nterast. o

+

Mr. Sfallach. Mr. Andarson, Lambart Andarson, falrly
familiar with Cuban operations, and I use that term loosaely, in

ganeral, was he familiar with Cuba, or was he just somcone

doing the job?
o

_ H Mr. Cotter. Ha was fairly new at the rime, and young. o
T .
_“hud only come into the Bureau within the past year, 1 think, «

|
Lyeur or two I think maybe. I wouldn't consider him an expert

'
:

on Cuba, but he did have this case.

Mr. Wallach. Well, let me ask two questions; then I'11

go back to my guestion as to what happened on the day of the

Assassinatlon.
||

yid the Bureau have any ftigh level sources withnin the

lp1ay for Cuba Committee, the FPCC?

I

Hr. Cotter. 1 guess the answer to that would be no.

1
W
"
I
|

"tﬁu pair Play for Cuba Committes for a tine was assigned to @
“when it £irst got started.
Mr. Wallach. Have you nweard the name Vincent jee?

Mr. Cotter. vincent lee.
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..Cotrer. Well, the big gun in the Fair Play for Cuba

Comnmittee, I know when I had it, was shguy by the nams of Tabo:,

Robert Tabor. and there was a fellow named Gibson. Are you
familiar with Bigson's name?

Mr. Wallach. Yeah, Gibson left and want over to Europe
somewhere.

Mr. Cotter. Yeah.

wARD & PAVL

Mr. Wallach. Do you know whather the Bureau had any higo
I
|11evel -= I think your answer was no, they did not have any

i‘high level sources.

I] Mr. Cotter. No, we didn't have any high level sources.

Mr. Wallach. Do you Know if the CIA did at the time

- pf the assassination?

Mr. Wallach., I think that the nane of the person I aw

-thxnklng of is V. T. Lee.

210 Ferst Street, 5 E.. Wartungton, O C. 20003

Mr. Cotter. I do remenber the two principal authors.

|
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Mr. Wallach.

Mr. Cottery He was one of tha chiet officers of the Fair

Cuba Cormittee. = - 3: o
Mr. Wallach. I think he was president.
Mr. Cotter. Well, it's possible,'but he wasn't a source.
Mp. Wallach. Did you ever hear that he was a CIA man?
Mr. Cottar. Uh-uh. It would surprise me if he was.

Mr. Wallach. Wa have some documentation on what I would

a mild COINTELPRQ against the Fair Play for Cuba Committuc.

Mr. Cotgter. That's trua.

As a matter of fact, 1 remenbor handliny some of the mail

whARD & FAUL

on that. The Bureau did try to promote somo dissension withis
|

ithe Fair Play for Cuba Comnittee because both the CP, the

Communist Party,and the Socialist Workers Party were strenuously
gtriving to get control of this, and tho Bureau was tryiny to
promote this rivalry, and the New York office, with DBuread
‘headquarte:s approval, and perhaps even at pur direction == '

-,

20 lwouldn't swear who instigated the jdea -- but we did have ab

2] anonymous letter prcpared directed =-- 1 forget which factioin,
PR

directed it against the other, but it was an effort to exploitl

22

,,khxs jli-feeling, and I think it centered around in particulnr

L’“

ssomn woman nawed Green, pertha Sreen Or gometning 1ike that, whe

A0 7 wst SRl D r.. Wwashingion, D.C. 200013

255 «ried to make gomethiny of the fact that she was tryinyg To
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lntereats, but’ for .the iheerauts of the BW?.

)

not £or 1ts own best

—af

Mr., wWallach, Do you zocall any other COINTELPRO type

efforts against the FPCC except that one?

Mr. Cotter. No, that's the only one.

Mr. Wallach. Are ydu aware that the criﬂwu; running cxtens
COINTELPRO type operations against the Falr Piaf for Cuba
Committaa?

Mr. Cotter. No. It doesn't surprise me, but I didn't
know of any.
Wallach.

Mr. Turning back, now, to --

! Mr. Cotter. The Falr Play for Cuba Committeo, I might ad.d,
éid gome upon == & maan, thore was a lot of ill-feeling aBong
the top leaders, and it did become ineffectiva because of
leadership rivairies, and I know the Bureau, whether rightly

or wrongly, we always felt we had something to do with this

by this little COINTELPRO effort.

Let me ask you this. Going to the visit thal

Mr, Wallach.

Oswald made to Mexico City.

i Mr. Cotter. Right.

i

Ei “r. Wailach. Where he was in contact with the Sovies and
%lCuban diplomatic establishments.

!

{ Mr. Cotter. Right.

! l4r. wWallach, When there was a correspondenca fron whe

Cin, I guess, from the Logat which indicated that Oswald was

TOP SECRET
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tha Soviet estahlishment hadﬂbaan-

: ntact with somoone namad
FE 5‘\§i "';‘- o ey
* fah her n-'-
Kostikov, does that menn anything.to you?*" (::z::::

' Fhesser )
Mr. Cotter. No. 1 don t remambnr any names, The only thing
T -) t"' ’ Al

I recall about that is thero were n coupla of pieces of mail, “ -

e T S
I recall only one specifically?lwhicggfama acrons my desk when
3, e, Wi R

-f..,:!.# R

I was number one man., - It waa ona o!mihasa things, that was

L) . '

captioned Oswald ISR and mayba IRS-Cuha, and it mentioned the

fact that Oswald had been in Mexico City and had been in touch

with the Soviet and Cuban ;mbussins, and it was being routed
to Nationalitieg'Intelligence becauso of the Cuban contact, auu
I just remember seeing that plece of mail., It was only a few
days before the assassination, That's why it registered with
me.

Mr. Wallach. Did the DOI at that “ime have an assasginaticj

capability in the United Statesa?

Mr. Cotter. You're talking about Cuban intelligence?
Mr. Wallach. Yeah.
; Mp, Cotter. It would be strictly speculative., I msan, wo
didn't have any harxd infermation.
Mr., wallach. I think we were told at a briefinyg that thers

was one operation -- I don't know the date. I may have been

!in the early '603, at least no earliar than ‘62, later, where
the NDGI waa running out of New York assassination attempts again-l.

some of the Anti-Castro leaders.

TOP SECRET



WARD & PAVL

A10 F vl Sreewt, 5. Wavuagtion, D.C. JOQ0 S

T 1 Lw“‘”&i 'v o el I
Mz Cottar{\Noy11, donr £ recall any, you know, specific

:\ }3;‘?‘" ‘.'33' ;
cases that thg Bureau qctfinvolved in whera we werae exploring

Ve i

that particular‘type thing “. ”mean, we were gensrally aware,

LT - e L
‘(‘ eI G2 ' ,,-., T -

you knot% just in terms of potential, but 1 don't recall any par-
-",;-“'}*1': o ' !
ticular casas or 1n£ormation regarding Cuha, andcefforts to

J a e
assassinatc “in the United States.

Mr. Wallach. All right, turning to the time of the
assassination, do you recall what was your involvement in any
investigation, what do you remember observing, whether there
were méetings or anything like that golng on?

Mr. Cotter. Meetings, you're talking about within the
Bureau?

Mr. Wallach. To decides what investigative techniques --
I'm sorry,to decide on what investigative strateygy would be us<.
in the investigation of the assassination of President Kennedy?

Mr. Cotter. I did not attend any policy meetings within
the pureau on that type of thing.

Mr. Wallach. Were you ever asked =-

qr. Cotter. The only thing I may have done, and I'm
sure sverybody in the Domestic Intelligence in one vart or
another got invelved in this cage helping out, doing name
checks or something, or helpiny vith memos, and I am sure that
alony the way I probably == I do remember helping Stokes and

Lenihan handle certain projects, mostly file reviews, but 1
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certainly,vx know T waan‘t preaent‘at“

e T L
have been helh;%;hat '£Q~H?%p bean £ccused in the Espionage

Section.’
’ ' - " ! ‘..l" :
Mr, Wallach. Were tharaﬁhvar any meetings that you recall

SRR )

i
where thera waro diacusaions au to whether or not the Cubans had

o

heen involved in the aash;31;£i1$; of President Kennedy?

Mr. Cotter, No. lI doi};‘racall at all. I would say no.

Mz. Wallach. Do you know if that posalbility was investi-
gated?

Mr. Cotter. Wall, I can't ;ven say that for sure, no, I
can‘t,

Mr. Wallach. We have herc an article that was picked u;
by the New Orleans Times-Picayune on September 9, 1963, which
I think has recently been in the press again. 1 will paad.a

porticondof it to you. It says "Prime Minister Fidel Castro

turned up today at a reception at the Brazilian Embassy in

Havana and submitted to an impromptu interview by Assoclated

!fPress Correspondent Daniel Arthur.”
i
‘ Now, we have been told by CIA experts that Castro givina

[N
H

. 1 an interview at that time was somewhat unusual,

I
Would youw agree with that?

Mr., Cotter. Yes.

Mr. Wallach, And it was also unusual that he would go -+
 a reception at the Brazilian ombassy.

Mr. Cotter. What's the date here?

TOP SECRET
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Cotter. Un-huhs

Mr. Wallach. And the first paragraph of the article Bays,
"Prims Ministar Castro said Saturday night U.S. leaders would
be in danger if they helped in any attempt to do away with
leaders of Cuba.® Then it goes on from thare.

Do you recall ever seaing that article or hearing that
gtacement from Castro?

Mr, Cotter. No, I don't. In retrospect that certainly
looks like a pointed signal, doesn't it.

Mr. Wellach. It does, and for reasons of the Nrazilian
hmbasay, does take on significance because some of the Sraziii..
contacts wera being made.

Was anything brought to your attention that any attempus
twere being made on Castro at chat time?

Mr, Cotter. No.

Mr. Wallach. You see, what I'm trying to do is make a

“distinction between the blustery statements that Castro was

"making generally about how everybody was trying to yet ric

iof him, and a specific threat ayainst the President, and he

i . . . _
ccontinues on in gaying "We are prepared to fight them and ancu,
i

b
will not be safie.

in Rind. United States leaders should think that if they av:

aiding terrorvist plans to eliminate Cuban leaders, they thens. v

[l

Now, copies of this == in fact, a copy of this article,
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Novembar, and he thought there was something to then.

Do you recall any of this évar baing brought to your

L

attention?

Mr. Cotter. No, I.don'ti.

Mr. Wallach. Doyou rec#ll at any timo ever seeing any
memorandums or instructions that Cuban sources be contacted to
gea if there was any Cuban involvement in the assassination of
Prosident Kennedy?

Mr. Cotter. Well, that's what I was running ghrouyh my
mind when you read that article. If it had come to our attens il
if it had any -- you know, 1f this article had been routoed tu
us, that would have been & typical reaction by headguarters, (o
instruct the key field offices handling Cuban matters to alert
their scurces and be aware, you know, be particularly aware of
anything that might indicate an assassination attempt, but'thcr;
was no such communication, to my knowledge, ever sent out frcios
haadguarters.

Mr, Wallach. If they were sent out, in all likelihood v :
probably would have known about itz

Wy, Cotter. Yes, I think I would have. It's -~ that Wl
have been a normal way of handling this kind of thinyg.

Mr. Wallach, Do you know who reached a decision as «¢

investigation that would be conducted because from the docume::.
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ever pressed the button at .the Burea aaying we'va got to

‘11.

investigate the poalibility ot whether Cuba, or there was

Cuban involvement in the aaaaaaination of Presidant Kennedy.

_-1'4‘ -
1

Do you know who made the dociaion really not to push that

- )
* u;,, KL
k AR T

button?
Mr.lCotter. No, I don'é?a
Mr, Wallach. Would you agree that the button really waun't
pushed?

Mr. Cotter. Well, yeah. 1In retrospect, I == there was

very little emphasis on that from what 1 saw on tha
investigating possible Cuban involvement.

MR, Wallach. What was the amphasis on?

warRD & Faun

Mr, Cotter. Well, you'd have to talk to the fellows thu®
were running the case, but, I mean, the enphasis was highiy
diverted. They were investigating painstakingly every damned

anyle they could think of, but this particular phase, I don't

recall any great stress being placed on it, or any strees at
it
"

1all, actually.

Mr. wWallach, Do you know why?

i
g

I mean, here we have a situation where the documents rafl. -

that senior Bureau officials woere aware of CIA attempts agai.s:

'Castro, and a specifie Castro threat bacy, and there was scrde
i i
lother additional information.

410 Fast Meewt, L. E., Warheagton, O L. JO00I

Mr, Cotter, Well, it looks like twe and two today, but
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apparently it aldn't 1 o like two an

7 c“, u!.,; ».,‘ P .‘,,.

didn't put it togathér, er I am ndt‘xware of it if they did.
Mr, Wallach- You' ra not awarﬁ one way or another 1f they

-

did put it togathser and made a decislon not to follow it up?

Mr. Cotter. Yes, that's true, or mayba they did follow it

up. . rw;ﬁr’ U
A

But whatever, it did not come to my attention.

Mr. Wallach. I showed you before a copy of a cablegram
dated 11/25/63 to the Director from Logat, Mexico City. It is
No. 182 and 183. The paragraph on the fourth page, the bottonm
paragraph, says, "Ambassador here feels Soviets much too
sophisticated to participated in direction of assassination o
President by subject, but thinks Cubans stupid gnouygh to have
patticipated in such direction, even to extent of hiring subj-::
If this be the case, it would appear likely tha% contract would
hava been made with subject in U.S. and purpose of his trip
to Mexico was to set up a getaway route. DBireau may desire o
give c¢onsideration to polling all Cuban sources in U.§. in
effort to confirm or refute this theory." And then as I showe.!
you this documen; before, there is a line drawn to that porti
aot the document which says, "dgive consideraticn to pelling .
all Cuban sources,” and then I think you said it was your
handwriting: "Not desirable. Would serve to promote rumors.’”

I wonder Lf you recall anything about that,

Mr. Cotter. I don't recall it row, but that is definite. .

TOP SECRET
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I don't recall making H?nt comment or :eading this particuly
DL y‘n K 4;5a,.q e

communication, but it 13 m handwritlng:

Mr. Wallach. Do you racall aver being told that on the

(;'. ‘,,..v.u..'

day of the assassination a’ Cubana erliner with no passengers
SR ety ", v-)!-fr-i .

aboard waited five hourn in Maxico City and flew to Havana?

")".‘ n'\; -_fJ 1-‘- "i“ Mo

ﬁr. Catter. Come again. T misséd that.

Mp. Wallach. Were you ever made aware of any unusual
cuban airlines activity following the assassination of President

Kannédy from Moxico City to Havana?

My, Cotter. No.
Mr. Wallach., Were you aver awara that one known Cuban

itraveled from Tampa at the time the President was there, and

whaARD B rAUL

then ended up in Mexico City, and was the only passenger on a
Cubana Airlines flight from Mexico City to Cuba some two OL

three days after the assassination?

17 Mr. Cotter. No, I don't have any recall on that either.

18 Mr. Hallach. Were you ever informed of any conversations

1,(9: any intelligence information that the CIA picked up fram s

2_‘“.\.m:cx:cept.ﬂs in Mexico City that seenaed unusual about the Cutian
—ll B
2,‘eﬂbassy or Cuban consulate there?

“l Mr., Cotter. If I had, it has slipped my nemnory.
P A

,{recall it now.

There was a vast amount of mail coming in from a lot ol

S0 0 st Strewt, 3.6, Wasiungton. 0.C. 2000}

|
g | ifferent sources, and you xnow, it is possibkle somathing was
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Mr. Wallach:’ Dé&b&b;eéﬁiiﬁihﬁt"lﬁero was a paint in time
when there was a Nicaraguan who was alleging that Oswald hud
received §$6500 in cash at the Cuban embassy?’

I'1ll show youa memo here - I don't think there's any
indication that it went to you:,

Mr. Cotter. I do not recall this, no.

Mr. Wallach. Do you recall any discussions ==

Mr. Cotter. Incidentally, on roviewing this cablegranm
from Mexico thﬁt you just showed me where I made this written
commant about not desirable to poll all Cuban sourcos-in the
U.S., I have just been thinking apbout it. I think I would ma-.
the same deciaion today. In other words, baged on my knowled.).
of what was available to the Bureau in torms of sources in tho
U.S5. and so forth, I don't think it would have becn wise to
just go out cn a shotgun type appfoach and approach 100 dif-
ferent people, or 50 or whatever it might be, to ask them Io:
information which they would not have been in a position to hui.
In other words, you khow, tie Bureau just didn't -- if we L.
cae wr two real higaly placed sources who might have been
privy to this type of sensitive luformation, I think it woul:
have been a good idea, but the Burcau didn't have those kinus
ef suurces in the U.o.

Mr. walluch. Well, to the extent of your knowledge, it

L didn't.

TOP SECRET




WARD b PAUL

A0 w Sreewt, SB ., Waskungton, D.C. 3000}

7¢ “E "Ef
g

1 L L :
leaséz n tha adgagaination attempts

:
;'*' 3
1

we docunented, thay had pe0p1e close enough to Castro tokkill
him,
Mr.Cotter. The Bureau did, you say?

Mr. Hallach. No, but thao Bureau was aware that there

gy,
\u“,,t‘ + ‘

ware persons in the United States, bo it Mafia figures or
whomever, that had high enmough level ties,

Mr, Cotter. Well, thils suggests all Cuban sources. That
moans all FBI sources.

Mr. Wallach. Well, do you know if any Cuban sourcas

polillad?

Mr. Cotter. No.

idr. Wallach. Do you know why?

Mr. Cotter. When You say =~ you mean FBI assets, infornma: 2s.
sources of information, whatever we might havé had?

Mr. Wallach. Right.

Mr. Cotter. No, I:don't know that anybody was ever
polled on the theory that the Cuban embassy in Mexico might
have directed or been involved in the assassipation,

Mr. Wallach. Well, not specifically whether there was
asy Cuban involvement in the assassination,

“r. Cotter, I don't recall. 1I%s possible that was donhc.
but I don't recall it being done.

1 ¢hink it is likely that was done, as a matter of fact,
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of assaasination o£ Preaidenti by aubject, but thinks Cubans

?*‘ Z ;\:-L

stupid enough to hava participated in such direction, even to
R j'ﬁ‘;ﬁli?)ﬂ' “L

extent of hiring suhject.xf“ Ce¥

S f'a"n,.
Y s L) 1

Mr, Cottaer. Yeah.

Mr. Wallach. All right, now, just taking that for a
second, do you fecall any discuszions within the Bureau as to
who was dirscting the investigation in Mexico City? Was it
the Bureau's responsibility or was it CIA's responsibility,
or State Department's, or whose?

Mr, Cotter. I don't think I should really comment on thuat
because this would have been something worked out in HBranigan’:
section, or at the Diviaion level. .It would not have had
anything to do == I would not have been involved in any
such discussions or decisions.

S0 I don't know. I presume the Burcaudid have an ayreonco: s
with CIA as to what portions we would handle and what portic.:
we wouldn®t., But I don't know how that agreement transplired.

Mr. wallach. Would any investigation in Mexico City of
any possible Cuban involvement have becen run out of you:

section?

Mr, Cotter. I1f the Bureau was invelved in exploring a
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certainly been run’ out of ou
N

Mr. WallachJ‘ Do~ you know of any such inveatigatioh?

‘{z i

r. section, yves,
A

.

ﬂr. Cotter. No, no I don t.

Mr. Wallach. Did you have any contact at all, or did you
respond to any requests at all from the Wargen Commiaaion? Do
you recall working on any of their requests? I'm not asking
you specifically which one.

Mr, Cotter. Yeah.

I think I probably did, but I don't recall particularly.
I know I had soma matters about the Warrcen Conmission came
long after tlhie agsassination. I remember just wishin thw
last year, a yédr or two prior to the time | retired trow tin
Fii, tlar matter came up involving the Warren Commission which
I hardled, it was sort of a review of burcau files mostl:;.

e, Wallach., What was that matter?

Mr, Cotter. wh:s was a -= let me recall now, particula:
what ~= it had to do with a rumor that Oswalda hod been a

Inforoant, one tie reasosr Logoubt iavolwed wan Loooube Solel

WALt LG declassifyv that portior ob the vWarren Cernziansion b

pivge.  du hao Leen classifaed top sesret. and the questian ha
arigsen by sonebody ==- offhand 1 really don't recall who --
A8 o whether it could be declassifiod and reivased, and I
was at that time the Burcau's classification officer, so thay

sent it to me to . handle. 5o I do remember reviewing the files
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nts wera'involved,' and forth, and as
- e el e N e el e
I recall, we decided to declassify it. It was a rumor that had

originated with soms newspaperman in Texas, and it had. been
relayed through the Attorney General of Toxas, as I recall, o
fellow by the name of waqner.b

Mr., Wallach. Wagner ééif:-?hi'v

Mr.Cotter. Wagner Carf; yeah.

Mr. Wallach. That waa, I think, in early 164,

Mr, Cotter, Yeah, but at the time I reviewed it, this
wasilike 74,

Mr. Wallach. Did you at any time, prior to the public
disclosure, have any knowledge that Oswald had left a pote
at the Dallas field office of the FBI before the assassirac.un -

Mr. Cotter. No. The first I learned about that was ir
the newspapers.

Mr. Wallach. Where was Stokes? Is it John Stokes?

Mr. Cotter. John Stokes.

Mr. Wallach. What was his position back in ‘617

Mr. Cotter. He was a supervisor in the ¢espionage sect. o
one of the batter onea, more expericnced ones.

Mr, Wallach. Which area did he handle?

Mr. Cotter. 1 don't know specificalily. I kuow he Aunt .
Soviet cases,

Mr. Wallach. Soviat cases?

ir. Cotter. No, one phase. No, they broke them down,
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would handle immigrnntgv“and ;omabody else would handle embassy

or U.N. miasion and 80 !orth. Stokas may not have baen assigned

"

this type of case originally, but ha may hava been put on it
BN IR '
because ha wag canaidarad &, top notch agent,
¢ u‘w,-

)
:nix
'1

(Pause) R L e

Mr. Wallach. Do you recallxgenerally any discussions withi:
the Burcau about the Warren Commission and how it was’
perceived?

f might state for the record that Mr, Hoover's handwricten
comments make it falrly clear that he viewed the Warren
Commnission as an adversary, and he didn*t lire the idea of
anyone -~-

Mr. Cotter. Well, you sce, that's a guestion. I don't

have any official information. I can't give you any hard

information. This type of thing would have been talked about
amongst supervisors and officials of our division. I am sure
that I engaged, you knew, that I elther toox part in or listen.
te conversations eon the subject. [ was generally aware of tiv
fact that Mr. loowar regarded them with a great deal of
wariness and skepticism, and it was my general impression

based on what I saw and heard, that he wanted to treat

arm'a length and very officially, you know, and not get

chuiuny, 43 it wera.

But I don't know of any particular disputes. The Bureau’
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of in that categcry. They were‘-- dt least'at Mr. Hoover's

level. I!eo treated them with resarvations, 1et 8 Bay. He was

very leery that the Bureaun’ n interest would be damaged and so

forth. co

v
]

A

- i

Mr. Wallach. Do you recall at somo point after the assass

nation Mr. Hoover or tha Bureau stated that Oswald was the
assassin:and that ha acted alona?

Mr. Cotter. How the Bureau did that, or when thoy &id
that?

Mr. Wallach. Do you recall that happening?

Mr. Cotter. I don't recall any particulars, no.

Mr. Wallach. Have you ever heard the phrase "don’t enbar o

the DBureau"?

Mr. Cotter. Oﬁ, yes, yes. It's halfway a joke.

Mr. Wallach., Well, in a lot of these memoranda, Mr. iloove:
refers to the actions of the agents involving the Oswald
matter as having embarrassed the Bureau, saying that if ther
had beent more diligent, et¢., they would have been alle +o
prevent that.

Mr. Cotter. It was an underlying theme in your Burea.

| career that anything that eubarrassed the Bureau you werc

to yet really kighly disciplined on becauve of Mr, loover's

attitude.
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you to spaculate, but 1! yuu afb ware ot any nlmllar circum~

stances, or have baen told about certain statcments made by
Mr. lioover that later had to be supported by official research,
etc., and the Bureau, for example == that one time, for exanmplc

heccame up to the Mill and aaid‘tha cont o! crima was $11
‘.:.‘l“‘ 'l

million or $22 million, and: that had to be documented. But in
any evant, what I'm trying to get at is tho FBI had & seccurity
caae‘on laa Nar;éy Oswald prior to the assausination.

‘r. Cottor. Right.

Mr. Hallach. And had interviewad him on at least two
occasions.

Mr. Cotter, 1ieah.

Mr. Wallach. And had other information on him.

low, was there any discussion that you arec aware of o
to whether or not the Bureau would be blamed for the assassi...-
tion of President Kennedy, or B, if the investigation turne:.
up other information on Oswald that the Bureau itself had et
uncoverad about any contacts that he may have had with the

Suviets or with the Qubans, that this would put the Buresd

I a Tairly bad light?

Do you recall any discussions?
r. Cotter. do, I den't recall anything along that ..
o3, 1 don't reecall anything by cither the people an tiw

Intclligence Division or otherwise, where any great amount

TOP SECRET
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L i security index, a biyg lssue was nade about thac,

LR 3

~ S

l' ' - TR A )
thought was g %~cuaﬁibnj
culpability in the thing. I mean, ! know therc was a big

discussion and an inspeoction which took place, and some people

'

got censured, and burned.

Mr. Wallach. That was Gale's inspection?

Mr. Cotter. Yeah, because of tho fact that in retrospect

they were deemed not to hava actad properly or thoroughly

enough, and there was a lot of discussion about whether they

wero really gquilty of anything remiss. I know that throughout
the Burcau there was gsome sympathy for the agents who had

buen, at least many of the ayents who were burned because it

l was felt that -- and [ shared this feocliny -- #hat sarme of
I them were, or had done what was logical and everything, b

they were being punished because of tiw bad publicity rath.:

than because of any innate deficiency on their part.

For example, there was, I think one of the big things ;

contered arounid the fact that whether Uswald was on the su-o. . b

I
! “r, Wallacn. Excuso me [or fust g scoonhd.

{ifause)

sy, Cotter, I think one ! chue cestral things thas

Jale was luoking into wnen he was ordered to review this
©othing, bto fin responsibility and whatnot, wvas whether oaw:
ot beon rQoulile:,

was onb the Securivy index or why he hada

the Security index. Anu ayain, you are familiar wizh
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dangercus in' tinns‘bt .ans cmérgéncy."

Mr. Wallach, I understand, but it is also my understandi:n.
also that under thoe dissemination procedures at that time, that

that would not have resultea'1@;dlgaamination to the Secret

Service. e
lat me ==~ I have not myself recently looked at these
documaents, Mr.Cotter, so let me take & look at thom with you,

and I want you to undarstand that most of the things we have

. talked about here today are still classified in one form or

another, and I hope you will treat them aa such.
Mr. Cotter, I certainly will.

_Mr¥ Wallach., This involves an individual named Gilboereo
Lopez Rodrigques, and T will ask you to take a look at that
document.,

{The Witness reads the dogument.)

Mr. Cotter. Okay.

Mr., Wallach., liow T will ask you to secv this memorandum.

(The Witness reads the documantc.)

My, Cotter., Jh-hah.

Mr. Wallach., Do you recall at any ting that name oDmlaeg
Lo your attention, or the fagt that he had been the only
passenger on the siane?

M, Cotiay., 1 dgo not recall it, no.

Mr. wallach. where is Jonn Stokes now, do you know?
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ﬂknowrthaébwither, no.

Lh4‘»WT V”‘*

in’ the lato %09 and tho last I heard

. i
I thinkiha retirnd

of him he had not --‘thisﬁis ;everal yYears after he had

retired him. Ho was fully retired. “In other words, he never

went back to work.

Mr. Wallach. Right. ie
Mr, Cotter. It certaihly is interesting, isn't it.
Mr. Wallach., Do you recall -- wa do have some other

documents that I'm not geing to show them to you, whore in

ecssenco the Bureau found out some very strange things about hin

and then said, well, there's nothing we can do about it beca..

he is in Cuba,

Mr. Cotter. ADout Lopoz?

Mr, Wallach, Yau . And the intelligence information
they received from CIA was that he was playing dominoes in
Cuba, which seems fairly strange under the Castro regime, you
will admict.

Mr. Cotter. Well, didn't the Bureau conduct inguirics
in the U.S. about his background and who he was?

Mr. wWallach. Yes, and they found out that he had cone
over from Cuba, I think recently Lafore, a couple ol ruoard
before, a year or so before the assassinacion, was invelwved
cortain FRPOC activitices in the Yampa chapter, was allegedl,
awaliting == and again I's golay on ry sewory of thuese deou

of about a month or s0 ago -- walting for a phone call fro-
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Cuba, and thin phona call was coming at" about tha time the
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President himself was visiting tho Tampa rogion, and then going

down to Miami to uddress the Cuban rafugeeu down there, and he

went over to Dallas, and subseﬁuently ho did receive a phone

rs‘ - at

call, and even though he was’ ptnnil.ns. he managed to end up in

S

Mexico City, and was:the only paasenger on a Cubana alrlines
flight, an unscheduled flight from Mexice City to Cuba.

Mr., Cotter, Well, that has all thu carmarks of being

highly =~ what == do you happen to know who in the Burcau
conducted these inguiries?
M“r, Wallach. 5Stokes, I think, was the special superviss: .

I yuess, Yeah.

wARD & Phauy

Cotter. 1 forget, was that captioned IS, Cuba? or

Wallaoh. IS, Cuba.
Cotter, Yeah. A copy went to Wannall I noticed.

Wallach, I realize again this is hindsight, but

SOTHY

exanple, the records don't show that Marina Oswald was eve:
snows 4 picture of Lopez, which the Bureau has, or even asi
{f she'd ever geen the quy before.

Mr. Cotter. wWell, from what you'wve showsn me, it loos
lire it deserved a lot of investigation.

“r, Wallaeca. Did you ever talk tu Sullivant or anyon

B0 Feent Shawed, 5 F , Wanhengion, D C.

e¢lse from the Domestic Intelligence Division abouu why they .ia:
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decided on th fﬁbaatiﬁitiva*etrategy thpy decidad on?
' r;,*!“uﬁﬁpkgfnﬁﬂ EAT :
Mr. cOtter.. No:" As I&aay, 1 wasn't 1nvo1ved in that

I '

phase of 1t. o v

Mr. Wallach., I'll read you tha portion of the report.
This is {rcm one of the peopla that was interviewed.

There was talk about Lopez;haéing been at his residence
sometimue waiting for s telephone call from Cuba which was very
important. It was understood it was all dependent upon his
getting the "go ahead order"” for him to leave the United
States. MNHe indicated he had been refused travel back te his
pative Cuba before, and it alsc goes on into the fact that he
was totally penniless, in fact, he owed poople money. 8o 1t
is neither here nor there if.you don't rewmenber his name.

Mr, Cotter. o,

Mr. Wallach. One other, do you recall anytlme after th.
Warren Conmission ended ite inquiry that thuere were any ruv.

of the FBI's investigation of the assassination, general rovi.ewi

Mr. Cotter. No, I don't have any information along th.-

Mr. Wallach. “You are aware that the Jase was kept
apen.

Mr. Cotter. [ am sure it was, 1t is probably still
open today, isn't iv?

dr. Wallach. whoru were you or whiat was your positicd:

i February of 19677
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Mr. wallach. I'm going to give you a brief factual

,u.”t i
4 history of an event that transpired in 1967, and then show you
H 3;‘ o
oné or two documenta that relutalto it.

.- n_ .l »" “"_,k "

HEA
In February 1961 it wan :allod to tha Bureau's attention
s 3 YRS X

5

] .

" that == well. '11 give youithe ‘exact factual history =-
8

v

Drew Pearson talkad with a lawyer namod Edward Plerpoint

| Morgan, whose nama you may have hearxd of,

Mr. Cotter, I've heard of him.

- 10
t
1 My, Wallach. Ne was a former agent at one time, I belicwvy,
- ]
|
- 3 in the latc *40s. !
& 12 I
L}
8 Mr. Cotter. Right.
: 13 |
$ H
c 14 Mr. Wallach. And Pearson went to the Chief Justice Warrm .
. 4 :
c 15 and told him that Morgan had a client, and I am quoting now t T
oL 16 from a letter from Rowley, who was head of the Secretaserviro, |
[ 9 . ]
17 . to Mr. Hoover, dated February 13, 1967, who was in the underwo: Lo,
1 and according to him, that Bobby Kennedy had organized a gron
8
g that went to Cuba to kill Castro, that 4ll were killed o:
2 19
E imprisoned except one persgon who escaped, and subseguentl
¢ £0
¥ Castro decitded to utilize tie same procedure to kill Prowy..e
H 21
ﬁ Rennedy, and that he hired Oswald to do the job,
5 22
i ln any event, what happened afcer that was that the « .
5 2%
E Justice advised Pearson to have Morjan o Seo the Juread;
% " Morgan sald he couldn't because he wasn't on 4ooL TeImd W
i

(o e ey
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list. Ha want to sea Rowley. "Rowley nover mat with Morgan,

for reasons that b ltill can® ¢t myself uUnderstand, and then
by letter dated February 13, 1967, sent thia lettar to the
Dureau.

Some two days lator, a letter went back to Rowley from
the Bureau stating thank yo; for your letter, and then "In
connection with the allegation that a Castro conéplracy was
involved in the assassination of President Kennedy, our
invescigat;on uncovered no evidence indicating Fidel Castro
or officlals of the Cuban Govarnment wora tnvelved with
Lee Harvey Oswald in tho assassination of I'resident Kenned:,

And it youes on and 3ays, "The Bureau ig not conducting
any inwvestigation regarding this matter,”

Let me show you this lutter dated February 15, '¢7,

Hr. Cotter. Okay.

{The Witness reads the document, )

“r. Cotter. ALl right.

“r. Wallach. was this allegation ever ciscussed wirh

Cotter. No.
wailach. in

Cotter, o,

Wallach, Were you ever asiked whether or not the Lo

had gonduycted an extensive investigation? realize thac v, -
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"a_
connecticns, but were’ you ever asked whether or not the Bureau

had conducted an investigation yith respaect to the possibility
of Cuban involvement in the aaaaasination at that time? Do
you remember it? Do you remember %he subjact coming up?

Mr. Cotter. No, I don't, uuh=uh.

Mr. Wallach. Do you know why that letter would have beexn
handled out of the Criminal or:rGeneral Investigative Divisiorn
and not out of the Intelligence Division?

Mr. Cotter. That I den't know either. As a matter o!
fact, this is what kind of bothers me. You haven'® asked Li:
guestion but I'tm sure you are aware of the fact that the
investigation of the whole Oswald casu was a dual ocasue.
of it was conducted by lntelligence PDivision and part by
the, at that time it was known I guess as the Investigativ:
Division.

My. Wallach. HNr. Rosen's division.

sr. Cotter. Mr. Rosen's division, the Criminal DLivis.
in effees, anu fellows like Shroder and Raupauch, and & Tie,
names Hogge were the vhiel supervisors, ULick Huy.oe, who
rnet special agent in charge somepluce.

vp. wWallach. 1 think it is out on the west Joast &Hue

sy, Cotter. 4 othink it ois suffalo, 1 just reaw s

wr . wallach. 1 whink you're rigne, 1 think
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on what phases wore handled by them and what prhases, but it
. e g’ ;

was my general impression that they handled the buik of the

investigation. We ware conducting those aspects of it that
had gocurity angles, conta&tsjwith the Soviets and Cubans,
etc, c

Mr. Wallach. what,to your best recollection, was the
investigation that was conducted by the Domestic Intelligence
Division?

Mr. Cotter. I really couldn't c6mment intelligently on
that to the extent of that, or what the criteria was or
where the boundaries were between us and Livision 6.

Mr. Wallach. 1I1f you Bay that the investigation had beeo:
divided up -~

Mr. Cotter. VYeaah,

Mr. Wallach. Between the two, and from my review of the
documents, it seems that if anything the Domestic Intelligenc.
Division just sort of merely retraced the information that i
Nad already on Oswald in the security rfile, to see if thero
was ==

G Cotter. Well, maybe ['n wrong on o this, but I thiox
the mail, when it came in iritiaily, went to Division b, g1
other words, they were tiw prime ones in charge, and thon o
wWould rodte to o us anyehing with socuring rutid frcanions,

Is thuat true?
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Mr. Wallach ”_Mr’WSullivnn esti!ied.
s ) 'A'“ : *nm'\’ ALY f‘-r ;
Mr. Cotter, I meanffthere muat be mcmos written on this
. ] A Gy
as to what the lines of jurisdiction are between these two
Divisions.

Mr., Wallach, We've asked for them.

+

e = .

Mr. Cotteri That must have been one of the chief areas of]

»

discussion involving Sullivan and tha ﬁircétﬁfﬁkhd'all of the
pecple involved.

Mr. Wallach. I think the Bureau has told us they don't

any such momos.

Mr. Cotter. Really?

wr. Wallach. 1In any event, I've taken you up to the
now where we have a letter going back saying the Bureau
will not do anything further on the Moryan allegation.

ur. Cotter. Right.

Mr. wallach. Even though the Uswald case ls open.

Mr. Cotter. Right.

wyr. Wallach. Subsequently, at President Johaston's
directive ~-- he found oul about Horgan's allegations —flu
direc-ed zhrough Deioacn that the Dureau incerview Edwar.t
Pierpmint HMorgan. ‘that interviusw was conducted by agoents
0f the Washington Field Office on darch 20, 1967, Again,
is conducted through the Investigative pivision, not thros.
tne anselliyenge Division,

Among other things, Mr. Morgan detailed certain of wn.
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‘talked about his clients

- he
who at that time the Bureau knew to ba Mafia figures involved
in the CIA assassination plotsa. Theso participated in the

preject, whom he represents, and that waa the project againsc

Castro, developed through feedback information that would iden-|:-

Fidel Castro's counterassassins in this ceuntry who could very
wall be considered suspects in guch a conspiracy, and
continuing, he said his clients were aware of the identity
of some individuals who came to the United States for this
purpose, i.e., assassinating President Xennedy, and he under-
tuud that two such individuals were now in the Statge of
dew Jersey.

Uo you raecall vhat Information ever bein; brought to
four attention?

Cotter. No, ! don't, no.

HMr. Wallach. Uo you know why it would not have been
brought to your attention?

Ar. Cotter. Well, it's a little nard to explain. In
1967 I nad nothing whatsoever o Jdo with the Uswalld invest:.g .
tioen, io fect, at 20 point Ji1d 1 have any direct involvene:.:

“eeovallach., Byt you ¢id have a loo o2 de with Cuban
matters.

Ar. Cocter, I wWas the section chigl
Was nanadlng Cuoan Lavestigations, riyats

watlael,  Su can you think or any reason wity thiy

TOP SECRET




attention, the fact

that a speci!ic allegation waa being made. and the other
ganlior Bureau officials knew that Morgans clients were
involved in these assassination attempts, and they also had

been getting feedback intelligence information from Cuba for --

Mr. Cotter. Well, if whoever read that memo, somcbody
at some point along the line, somebody must have decided =~ thi
that yoﬁ wore just reading from the Washington Fleld, a letter
or soma kind of communication?

Mr. Wallach. Yeah, it was a blind memorandum that was

furnished to the Whitec House in response to the Morgan

interview,

Mr. Cottor. Well, when that came 10 jrom Washington

WARD & FALUR

somebody had to be responsible for signing off for the file.
in other words, whoever signed off for the file took the
responsipility that that information had becn fully acted on

Mr. Walilach. Have you ever seen in your years with ch-
Burcau a cover sheet that says eyes only on ig?

vp. Cotter. 1 know this term, but I dun't recall the

;000

Bureay ever using it on internsl docwreats, no.

nr. waslach. And also stawped secrat?

.. Washungton, 0.0,

Mr. Cotter, o,
Mr. wailaosh. Iomight £ay that wac only the ingoming

ilattur Lrorm Hr. kowley, wpien yave information that was

£10 F ooyt Srewry, 5.0

available to him from a non=-iatelligence source.
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Mr. Wallach, 1In March of 1967 there is a Drew Pearson

column which 1 don't belicve appeared in the Washlngton paper:,
which talks about a CIA plot to assassinate President Kennedy -4
I'm sorry, it talks about a CIA plot to assamsinate Fidel

Castro.

Do you recdll that article being brougth to your attentio.]

at allz?

Mr. Cotter. No, I don't. Could I sec it?

Mr. Wallach. Sure,

(The witnesy reads the document.)

Mr. Cotter, Ho, [ don't recall it.

Mro wallach., 1 am going to give you these Lwo memorii.g.
the handwriting and the names is my handwriting. The names
ol the paouple, those names were originally croussed out on
the documents,-and the Buraau supplied me with the narws, and
1 want you to just take a look at them and see if they ring
a bell with you. They are a memorandun, [rom Wanrnall to
Suliidvan dated March o, '67, and a letter from sne Jirector,
i, to e Attouney ooneral dated March 6, LyeT.

{Ioe wWitness reaas the daocunents, )

Sr.owotrer.  This letteY just sunmarizes what is ia o
Mol . LaHe LR

e wadlach., I obeligave that's the Cane.

Coteer.  TYeah.  Yeo, okay.
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Mr. Wallach, wWeiva been told that that review toock place

over a weckend, and that virtually -- a jot of people from th.

section wero called in, an awful lot ot people were called in
to review the files and do the work.,

Do you recall participating in that at allz

Mr. Cotter. Gee whiz, no, I don't, although 1f it was
4 sectionwide project as you described -- now, wait a minute.
This is Wannall; in 1967 Wannall was -~ I ap trying to think
of what his role was at that time, his title, what he had
under him,

Well, okay, 1 think this changed the whole ballgame he:.

as far as my comments to the previous quencions,  Cuban ogor

Were not assigned to me aftoy I becane devtjon chivf in 1946 .

AR & Moy

They went to Wannall's section. In other words, they splis
up in 1965 or late '64, whenever it way, shortly followiny
Boninican crisis, '65 I'm sure it was, about mid-'65, they
split what had been the Natioralities Intelligence section

twe sections, and cne of them became known as the Latin

Aiwrican section, and Wannall, who Laa been dediion chiwt o

Sationalities intellivence toch ove: as whe Latin American

LRI

sedtivin Chief ard myself, wio had Deen number one san of

L Washogtae.

satioaalities Intelligence, remaiacd as #elt1on chiefl orf

Satlonaliciag Intellivgence.

Sreer, S f

W, Cuban maznoers went to s SeW osection, the lLatino

Al #oarag

American section, GLOnN witn ahiythiing in tne Wesser: Hoeadap!, -
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and the Nationalities Intelligence Sectlon in effect remaincd
the same section, minus the Latin American stuff, including
Cuba. So therefore, like you asked thoge yuestions, this
whole thing about '67 1 would not have seon because [ wasn't

involved in any way with Cuba at that time.

Hr. Wallach. Who became Wannall's number one man?

Mr., Cotrer. Ceorge Mohr was his number one man for daite
a while, Seorge ¢. Mohr, and when Wannall got promoted .,
Mohr took over ag gection chief.
Wallach., -Was Mohr with you botor.e?
Cutier. Mohre had been o a ounit oo :; af the Lauz,
ALCEIZOR uliiy, An the watyonaliciocu Intedlirenie soct,n
Lo tnrs Jdivision of the section in wtwo.  In othct wor L.,

"uloat i time ol the assassination, [otiine Latdinre oo,

cf RS DOW,  LontROr L ARCC T SO Wi o LU om0 wortiin
ander LGeoeryce Hohr oin that unic, the Lacin Avcerican un

diu Lie Lot soseriean unil became S0rt or tiie naclets
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If there's any statements that you'd like to make on the
record, feal free to do Bo.

Mr. Cotter. No, except that it may have seemed that a
lot of my answers were quite fuzzy and whatnot, I have coopr :
to the best of my ability. .

Mr. Wallach. I think that‘s true. Thank you very much.

{Whereupon, at 1:00 o'clock p.m., the hearing in the

above-entitled matter was concluded.)
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